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Høringssvar fra DKK

Fødevarestyrelsen har den 24. november 2022 lagt et udkast til bekendtgørelse om betaling for kontrolaf
fødevarer, foder og levende dyr mv. i høring på høringsportalen

Dansk Kennel Klub (DKK) har nedenstående bemærkninger til udkastet:

Denne bekendtgørelse er tidligere ændret i forhold til gebyret for ekstrakontroller, der udføres som opfølg
ning på et påbud, et forbud eller en administrativ bøde. En af ændringer var følgende:

§ 25, stk. 3, nr. 3, ændres “4.717 kr.” til: “305 kr. pr. påbegyndt kvarter.”

Det fremgik dengang af det fremsendte, at: “Ændringen vil betyde, at den enkelte virksomhed i højere grad
opkræves en gebyrbetaling, der afspejler ressourceforbruget i den konkrete sag”.

Det er DKK’s klare opfattelse, at noget tilsvarende bør være tilfældet for kontrol i henhold til bekendtgø
relse om dyrevelfærdsmæssige mindstekrav til hold af hunde. Der er endog meget stor forskel på de hun
dehold, der kommer ind under bekendtgørelsen. I nogle tilfælde drejer det sig om få hunde, der holdes i
helt almindelige hjem, og det er derfor DKK’s opfattelse, at den foreslåede betaling af et grundgebyr på
3.837 kr. hvortil kommer 317 kr. pr. påbegyndt kvarter, er ude af proportion med ressourceforbruget.

Med venlig hilsen

Jørgen Hindse
Formand for DKK
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DANSKE ÆG

Danske Æg
Side lafi
Den 2, december 2022

Fodevarestyrelsen
Stationsparken 31-33
2600 Glostrup
245 (fvst.dk
anti@fvst.dk

Vedr. horing om udkast til bekendtgørelse om betaling for kontrol af fødevarer, foder og le
vende dyr m.m. (betalingsbekendtgørelsen), Jnr. 2022-24-31-00399.

Danske Æg vil gerne sige tak for muligheden for at afgive bemærkninger til høring om betalings
bekendtgørelsen.

Danske Æg har følgende bemærkninger til afsnittet “Periodevis indberetning afproduktionsomfan

get m.m.”:

§45: Danske Æg finder det uhensigtsmæssigt, at ægpakkerierne skal indberette de samme data om
det årlige produktionsomfang til 2 forskellige offentlige myndigheder.
For nuværende skal ægpakkerierne indberette data om mængden af indvejede æg en gang om året
til Fjerkræafgiftsfonden.
Denne indberetning burde kunne anvendes samtidigt afFødevarestyrelsen således, at det årlige
produktionsomfang kun skal indberettes en gang om året til én offentlig myndighed.

Med venlig hilsen

Jørgen Nyberg Larsen
Sektorchef i Danske Æg

El SEKRETARIAT
Danske Æg

Axelborg, Axeltorv 3, 4. sal, 1609 København V
Mobil: 27 24 56 91

E-mail: jnI(lf.dk



Fodevarestyrelsen

Stationsparken 31-33

2600 Glostrup

Brønderslev, den 5. december 2022

Høringssvar fra Dansk Fåreavl til udkast om betaling af kontrol af fødevarer, foder og
levende dyr m.m. (betalingsbekendtgorelsen)

Dansk Fåreavl foreslår at taksten for 1. gangs erhvervelse af autorisation i henhold til §12 stk. 1
fastsættes til kr. 1.500 for besætninger under 5 dyreenheder (35 moderfår), samt fastsættes til
kr. 750 ved genudstedelse.

Forslaget er begrundet i, at det nuværende gebyr for transporter under 8 timer er en stor
økonomisk belastning for de mindre fårebesætninger. Der bør være en differentieret takst
afhængig af om der er tale om private besætningsejere som foretager få transporter om året
med egne dyr eller der tale om erhvervsmæssige fårehold eller virksomheder der beskæftiger
sig med transport af dyr.

Venlig hilsen

formand

Dansk Fåreavl, Hallundvej 172, 9700 Brønderslev
Email: formand@sheep.dk Tlf: 2033 5206
www.sheep.dk CVR nr. 4010 1063

Dansk
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% DAKOFO
I Dansk Korn & Foder

Fødevarestyrelsen Danneskiold-Samsøes Allé 9
Stationsparken 31-33 DK-1436 København K
2600 Glostrup

E: info@dakofo.dk
W: www.dakofo.dk

Journalnummer 2022-24-31-00399 CVR: DK 17704117

5. december 2022

Høringssvar om udkast bekendtgørelse om betaling for kontrol af fødevarer, foder
og levende dyr m.m. (betalingsbekendtgørelsen)

DAKOFO — Dansk Korn & Foder — repræsenterer de danske korn- og foderselskaber. DAKOFO takker

for muligheden for at kommentere på den nye bekendtgørelse og har følgende bemærkninger til

høringen:

Med fremsendte høring, ser vi overordnet positivt på de kommende reduktioner på 37% i gebyrerne

omfattet af kapitel 9. Internationalt, er Danmark blandt de lande i Europa, hvor gebyrerne for

offentlig foderkontrol er højest. DAKOFO er ikke bekendt med, at Danmark har flere

regelovertrædelser end andre sammenlignelige lande. Det er derfor positivt, at branchen ser frem

til en reduktion på dette område. DAKOFO finder det dog bekymrende, at besparelserne skyldes et

overskud i kontrollen i tidligere år, hvor der således har været opkrævet for høje gebyrer for

foderkontrollen. DAKOFO ønsker en risikobaseret og omkostningseffektiv offentlig kontrol — og har

også her tilkendegivet at branchen gerne vil samarbejde med myndighederne om en løbende

tilpasning således, at kontrollen hele tiden udvikles i denne retning. DAKOFO har flere gange

opfordret styrelsen til at øge transparensen for opkrævning af kontrolgebyrer, mængdeafgifter og

omkostninger i forbindelse med analytiskkontrol. Når der akkumuleres overskud i en

kontrolordning, er det vigtigt, at dette tilpasses med det samme. Tidligere år har tilpasningen af

Betalingsbekendtgørelsen udelukkende medbragt en stigning i gebyrerne, hvilket undrer, set i lyset

af den kommende korrektion. Det er for branchen vigtigt, at der er transparens, tillid og

forudsigelighed i den gebyrpålægning, som den offentlige foderkontrol pålægger branchen.

DAKOFO er glade for, at Fødevarestyrelsen har anerkendt behovet for et møde om betaling for

foderkontrollen. Ved mødet ser vi frem til en udlægning af økonomien, og de betydende faktorer

for tidligere overskud, og hvordan dette tilbagebetales til branchen.

Vi ser frem til yderligere dialog med Fødevarestyrelsen.

Med venlig hilsen,

DAKOFO — Claus Saabye Erichsen, Teamchef & Heidi Aagaard Geisshirt, Konsulent



Fodevarestyrel sen
Stationsparken 31 - 33,

2600 GlostrLlp

Att. Økonomi

Mailet til: 245@fvst.dk med kopi til anfl@fvst.dk

5. december 2022

Høring vedr. Bekg. om betaling for kontrol af fødevarer, foder og levende dyr mv.
journalnummer 2022-24-31-00399.

SamMark har modtaget og takker for muligheden for at afgive svar i Fødevarestyrelsens høring
vedrørende regulering af gebyrtakster.

SamMark noterer sig at gebyrerne reguleres op og at der dermed ikke rettes op på de store
stigninger i gebyrer vedr, eksport af levende dyr §S8-10, logbøger §11-12 og autorisation §13,
erhvervet har været underlagt de seneste 3 år.
Vi skal fortsat opfordre til, at kontrollen gennemføres effektivt og at der alene opkræves gebyr for
den tid der medgår til kontrollen der udføres i henhold til kontrolforordningen.

Høringsbrevet angiver ingen årsag til, hvorfor den tidligere § 13 vedr, gebyr til finansiering af
indladningskontrollen tages ud afbetalingsbekendtgørelsen, hvilket vi gerne vil efterspørge, da det
sikkert beror på en forglemmelse.
Erhvervet tager fjernelsen afgebyret til positiv indtægt. da gebyret har været opkrævet hos de
forkerte, nemlig rekvirenten af ordinær kontrol af dyrene i forbindelse med eksporten og
indladningskontrol lerne har været rettet mod transportøren.

Med venlig hilsen

Lisbet Hommelhoff



Date December5, 2022 Marine Ingredients
Pagelofi Denmark

Fødevarestyrelsen
Att: Anette Flensborg
J.nr. 2022-24-31-00399

Høringssvar vedr, udkast til bekendtgørelse om betaling for kontrol af fødevarer, foder og levende dyr,
m.v. (betalingsbekendtgørelsen)

Marine lngredients Denmark har den 24. november 2022 modtaget Fødevarestyrelsens høring vedr, udkast
til bekendtgørelse om betaling for kontrol af fødevarer, foder og levende dyr, m.v.

Marine lngredients Denmark har følgende bemærkninger:

Det fremgår af udkast til bekendtgørelsens § 54-55, at mængdeafgifterne, herunder til indførsel og eksport i

§ 56-57, som udgangspunkt falder i forhold til værdierne i nugældende bekendtgørelse nr. 964 af 22. juni
2022, hvilket vi hilser velkomment.

Som ved tidligere høringer skal vi igen henlede opmærksomheden på den uretfærdighed, der ligger i
opkrævningen af mængdeafgiften for den danske fiskemels- og fiskeoliebranche.

Visse typer af foder er fortsat helt fritaget for betaling af mængdeafgift, desuagtet, at kontroludgifterne, som
mængdeafgiften skal finansiere, tillige angår disse fodertyper og- virksomheder. Det er Marine lngredients
Denmarks synspunkt, at opkrævningen af mængdeafgiften, som er en direkte afgift på produktion og eksport,
ikke på nogen måde forhoidsmæssigt svarer til den risiko og kontrolmæssige byrde, der er forbundet med
industrien.

De virksomheder, der er underlagt Fødevarestyrelsens kontrol, er afhængige af et velfungerende og effektivt
kontrolsystem, for at sikre omverdenens tillid til produkterne. Men kontrolområdet udgør en betydelig
udgiftspost, der for de danske producenter af fiskemel og fiskeolie direkte indebærer en markant forringelse
af branchens internationale konkurrencekraft. Det drejer sig om både mængdeafgift inden for EU og til 3.
lande, årsafgift, veterinærkontrol, foderkontrol, importkontrol og eksportcertifikatgebyrer. Vi er i skarp

global konkurrence med producenter i tredjelande, der har en væsentligt lavere afgiftsbelastning.

Marine lngredients Denmark opfordrer til, at man i Fødevarestyrelsen overvejer, hvordan man kan
effektivisere kontrolarbejdet med henblik på at reducere gebyrerne og derved at kunne løfte nogle af disse
byrder fra erhvervet. Desuden opfordres Fødevarestyrelsen til, at forslaget om at nedbringe omkostningerne
for den danske fødevareindustri realiseres og bevares — også i de kommende års revisioner af

bekendtgørelsen.

Med venlig hilsen
Anne Mette Bæk
Direktør, Marine lngredients Denmark

Marine Ingredients Denmark, Axelborg, Axeltorv 6, DK-1609 Copenhagen V Denmark,

T: +45 33 14 58 00, E: MIDmaring.org, W: www.maring.org,
Tax no.! CVR DK 83900628



Bryggeriforeningen
DANISH BREWERS’ ASSOCIATION

Den 5. december 2022
Cn

Fødevarestyrelsen
Stationsparken 3 1-33
2600 Glostrup

Sendt via e-mail til 245@fvst.dk, cc. anfl(fvst.dk

Høring om udkast til bekendtgørelse om betaling for kontrol af fødevarer, foder og levende
dyr m.v. (betalingsbekendtgørelsen), journalnummer 2022-24-31-00399

Bryggeriforeningen har modtaget ovennævnte udkast til bekendtgørelse i høring og har følgende
bemærkninger:

Bryggeriforeningen støtter en god og effektiv fødevarekontrol. Samtidig mener Bryggeriforeningen,
at fødevarekontrollen skal finansieres, så der sikres bedst mulige rammevilkår for
fødevareerhvervet.

Helt grundlæggende mener Bryggeriforeningen, at gebyropkrævningen for fødevarekontrollen bør
ske på et ensartet og sagligt grundlag, hvor alle fødevarevirksomheder behandles lige.

Det sker ikke i dag, hvor nogle fødevareerhverv betaler for ordinære kontrolbesøg, herunder bl.a.
bryggerierne, mens andre dele affødevareerhvervet — alle detailvirksomheder samt visse typer af
fødevareengrosvirksomheder — slipper for at betale for kontrolbesøgene. For mange, især små
virksomheder, er fødevarekontrollens besøg i forvejen meget byrdefulde.

I 2017 blev et flertal i Folketinget enige om at afskaffe kontrolgebyrer for engrosvirksomheder ved
ordinære besøg affødevarekontrollen. Aftalen var et led i en række erhvervs- og vækstinitiativer,
der skulle styrke grundlaget for små- og mellemstore virksomheder i Danmark, og hvor
gebyrbetalingen udgør en særlig økonomisk byrde. Med aftalen blev afsat et beløb, som af Miljø-
og Fødevareministeriet blev vurderet til at være tilstrækkeligt til at gebyrafløfte virksomhederne
100 %. Overraskelsen var derfor stor, da Fødevarestyrelsen i 2021 genindførte gebyrbetalingen for
engrosvirksomheder for den ordinære fødevarekontrol.

Bryggeriforeningen er særligt ærgerlige over, at Fødevarestyrelsen vælger at hæve gebyrerne nu — i
en tid, hvor mange mindre virksomheder — oven på en hård coronatid med mange restriktioner —

lige nu kæmper hårdt for overlevelse på grund af generelt voldsomt stigende priser på energi,
råvarer og emballager. Samtidig vil gebyrstigningerne bidrage til at øge forskelsbehandlingen.

Bryggeriforeningen / Danish Brewers’Association
Faxehus Gamle Carlsberg Vej 16. DK-1799 København V
Tel.+45 721624 24.Fax+45 72162444
info@bryggeriforeningen.dk www.bryggeriforeningen.dk



Bryggeriforeningen
DANISH BREWERS’ ASSOCIATION

Bryggeriforeningen opfordrer på baggrund af ovenstående til, at forslaget om gebyrforhøjelser for
fødevareproducenterne ikke gennemføres.

Den forskelsbehandling, der er i dag mellem fødevarevirksomhederne, finder Bryggeriforen ingen er
usaglig, og derfor bør kontrolgebyret for ordinære kontrolbesøg ophæves for alle
fødevarev irksomheder. Fødevarevirksomhederne bidrager til vækst, indtjening og arbejdspladser i
hele Danmark.

Bryggeriforeningen står gerne til rådighed med uddybende kommentarer, såfremt Fødevarestyrelsen
ønsker dette.

Med venlig hilsen
BRYGGERIFOREN INGEN

ç7
Caroline Demant Nordentoft

Bryggeriforeningen I Danish Brewers’ Association
Faxehus Gamle Carlsberg Vej 16. DK-1799 København V
TeL+45 72162424.Fax+45 72162444
info@bryggeriforeningen.dk www.bryggeriforeningen.dk



DANSKE SVINEPRODUCENTER
Karetmagervej 9 • 7000 Fredericia

Fredericia d. 05. december 2022

iournalnr. 2022-24-31-00399

Sendt til 245@fvst.dk
Cc: anfl@fvst.dk

Danske Svineproducenters høringssvar til ændring af “Bekendtgørelse om betaling for kontrol
af fødevarer, foder og levende dyr m.m. (Betalingsbekendtgørelse)”

Danske Svineproducenter takker for muligheden for at afgive høringssvar til” Bekendtgørelse om
betaling for kontrol af fødevarer, foder og levende dyr m.m. (Betalingsbekendtgørelse)” til
erstatning for BEK 964 af 22.juni 2022.

Danske Svineproducenters bemærkninger:

• Det vil være passende, at der i det medsendte høringsbrev, angives
hvilket pris- og lønindeks, der er gældende og dermed regnes med.

• Ved gennemgang af de anførte prisstigninger, der berører den danske
primær-svineproduktion, ligger stigningerne mellem l,76% og 3,99% i
forhold til den nuværende BEK 964 af 22-06-2022, dog med to
undtagelser.

• I §15 om antibiotikaforbrug i svinebesætninger (“gult kort”) er der en
stigning på 23%. Det stemmer ikke overens med beskrivelsen af
prisstigninger i hørringsbrevet, dateret 24-11-2022. Stigninger er ikke
dokumenteret og kan derfor ikke accepteres.

Hvis det er for at få balance, må der foreligge en beskrivelse af hvad,
der har skabt ubalance, i det der i de tidligere år, også har været brugt
argumentet om balance, for at foretage en forhøjelse. En stigning fra de
nuværende 365 kr. (jf. BEK 964 af 22-06-2022) til 371,42 kr. lig med
1,76% stigning kan accepteres.
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DANSKE SVINEPRODUCENTER
Karetmagervej 9 • 7000 Fredericia

I §23 stk.5 star der til slut: “...udførte ekstra kontrol efter 65 stk.4”
I det fremsendte hørings-UDKAST findes §65 stk. 4 ikke. Der kan være
en tastefejl, eller der kan være tale om manglende tekst. Hvis der er
tale om manglende tekst, skal dette rettes og udkastet fremsendes i fly
revideret udgave, som eventuel skal sendes i høring igen, hvis
ændringen/tilføjelsen giver anledning hertil.

I §24 stk.2 anføres et gebyr p 6056 kr. Det er en stigning p 43%. En
sådan stigning m afstedkomme en forklaring, dels fordi stigningen ikke
er dokumenteret, dels fordi der er tale om et gebyr, samt at det er
anført i §24 stk.1. at grundgebyr og pris pr. påbegyndt kvarter, allerede
er steget med henholdsvis l,8% og 3,86%. Desuden er der intet anført
i det medsendte høringsbrev om denne massive prisstigning.

Med venlig hilsen

Martin S. Berthelsen

Chefkonsu lent

Landsforeningen af Danske Svineproducenter
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